

No. 5355

TOGO

**Declaration of acceptance of the obligations contained in the
Charter of the United Nations. Lomé, 21 May 1960**

Official text: French.

Registered ex officio on 20 September 1960.

TOGO

**Déclaration d'acceptation des obligations contenues dans la
Charte des Nations Unies. Lomé, 21 mai 1960**

Texte officiel français.

Enregistrée d'office le 20 septembre 1960.

N° 5355. TOGO : DÉCLARATION¹ D'ACCEPTATION DES
OBLIGATIONS CONTENUES DANS LA CHARTE DES
NATIONS UNIES. LOMÉ, 21 MAI 1960

N° 77/MAE.

Monsieur le Secrétaire général,

J'ai l'honneur de vous confirmer la teneur de mon télégramme n° 321 du 20 mai 1960.

« Par sa résolution 1416 adoptée le 5 décembre 1959, l'Assemblée générale des Nations Unies a recommandé qu'une fois devenu indépendant le Togo soit admis comme membre de l'Organisation des Nations Unies. Le 27 avril 1960, en application de l'accord intervenu entre le Gouvernement Français et le Gouvernement Togolais, la République du Togo est devenue indépendante.

« J'ai donc l'honneur, au nom de mon Gouvernement et conformément à l'article 4 de la Charte, de solliciter l'admission de la République du Togo au sein de l'Organisation des Nations Unies et de vous prier de bien vouloir soumettre sa candidature selon la procédure établie.

« En vertu des pouvoirs reçus à cet effet, je déclare par les présentes que la République du Togo s'engage à accepter sans réserve les obligations de la Charte des Nations Unies à dater de son admission au sein de l'Organisation. »

Veillez agréer, Monsieur le Secrétaire général, les assurances de ma très haute considération.

(Signé) S. E. OLYMPIO

Lomé, le 21 mai 1960

Son Excellence Monsieur le Secrétaire général des Nations Unies
New-York

¹ Présentée au Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies le 26 mai 1960. Le Togo a été admis dans l'Organisation des Nations Unies aux termes de la résolution 1477 (XV), adoptée par l'Assemblée générale à sa 864^e séance plénière tenue le 20 septembre 1960.

[TRANSLATION — TRADUCTION]

No. 5355. TOGO : DECLARATION¹ OF ACCEPTANCE OF
THE OBLIGATIONS CONTAINED IN THE CHARTER OF
THE UNITED NATIONS. LOMÉ, 21 MAY 1960

No. 77/MAE.

Sir,

I have the honour to confirm the contents of my cable No. 321 of 20 May 1960.

“The United Nations General Assembly, by its resolution 1416 adopted on 5 December 1959, recommended that, upon the attainment of independence, Togoland should be admitted to membership in the United Nations. On 27 April 1960, pursuant to the agreement reached between the French Government and the Togolese Government, the Republic of Togo became independent.

“I therefore have the honour, on behalf of my Government and in accordance with Article 4 of the Charter, to apply for the admission of the Republic of Togo to membership in the United Nations and to ask you to be good enough to submit this application according to the established procedure.

“In virtue of the powers conferred on me for this purpose, I hereby declare that the Republic of Togo undertakes to accept without reservation the obligations contained in the Charter of the United Nations with effect from the date of its admission to membership.”

I have the honour to be, etc.

(Signed) S. E. OLYMPIO

Lomé, 21 May 1960

The Secretary-General of the United Nations
New York

¹ Presented to the Secretary-General of the United Nations on 26 May 1960. By resolution 1477 (XV) adopted by the General Assembly at its 864th plenary meeting, on 20 September 1960, Togo was admitted to the membership in the United Nations.